國文課程共同課綱  
	課程大綱
	本課程以「尊重生命」、「人文關懷」為主軸，下學期設計性別角色、醫病書寫、生死無憾、奇幻文學四大單元。

課程宗旨為理解性別差異，尊重他人；同理病苦感受，體會生命有限與永恆、真實與虛幻，進而思考人生意義。

	課程目的
	1.提升中文溝通與表達能力：強化口語、文字的溝通與表達，並適當應用於日常生活、職場。
2.培養經典閱讀與詮釋能力：與經典對話，進而反思經典的意義與價值，做出現代化詮釋。
3.喚起生命醒覺與在地關懷之意識：建立學生主體性，促進自我覺醒，進而關懷他人、社會及環境。
4.理解多元文化，培養全球視野：理解群我，尊重他人，欣賞不同族群、異質文化。

	教學方法
	1. 教師講授、專題演講
2. 分組討論與報告
3. 多媒體教學
4. 數位平台運用

	課程要求
	1. 課前預覽相關文本。 
2. 討論課能確實分工合作，並參與討論與報告。
3. 按規定時間繳交作業，逾時扣分或不予計分。
4. 上課請勿接打手機、使用筆電、閱讀其他書籍。
5.  請假須依學校之規定辦理。

	成績評定
	1. 小組討論、課堂報告 20%
2. 期末考核（期末考試）20%
3. 作業 40%
4. 平時考核（出席、學習態度） 20%
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The Framework of Chinese Syllabus 
	Course Abstract
	This course is designed, based on two main themes: ‘respect for life’ and ‘humanistic care’. Next semester is designed basedon on “gender roles”, “healing writing,” “life and death regret”, “fantasy literature”.

The course aims to understand gender differences, respect others,feel sympathy for others, appreciate that experience is limited and life is eternal understand the difference hetmeen, reality and illusion, and then think of the meaning of life.

	Course Objectives
	1. To enhance communication skills in Chinese: students will be trained to develop the speaking and writing skills they need to feel confident in everyday and workplace situations.
2. To develop classic reading and interpretation ability: students will be trained to dialogue with the classic, rethink the meaning and value of the classic, and make a modern interpretation.
3. To arouse the consciousness of life awareness and care for the local community: students will develop independence, self-awareness, and will then care for other people, societies and environment.
4. To appreciate multi-cultures and cultivate a global perspective: students will be developed an understanding of the differences between group and individual; they will also respect other people, and appreciate regional cultures worldwide.
 

	Teaching Method
	1. Lectures, and theme speeches
2. Group discussion and report
3. Multimedia teaching
4. Digital platform application (E-Learning)

	Course Requirements
	1. Preview the text before class. 
2.Cooperate to get the discussion done,and actively participate in the group discussion. 
3. Sumbit assignments by the deadline. (penalities for late subrnission.)
4. Do not use cell phones in class,don`t use a laptop, don`t read other books. 
5.Any  leave of absence shall be in accordance with school regulations. 

	Course Assessment  Reguirements  
	1. panel report or classroom report  20%
2. the final assessment 20%
3. assignments 40%
4. other(attendance ,learning attitudes) 20%
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